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Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

 

3/2023.  
 

JEGYZŐKÖNYVE 
 

Készült: 2023. március 24-én 10.00 órai kezdettel megtartott képviselő-testületi ülésről 

 

Ülés helye: Bánk Község Önkormányzata, 2653 Bánk, Hősök tere 11., Polgármesteri iroda 

 

Az ülés vezetője:    Torma Andrea polgármester 

 

Jelen vannak:     Torma Andrea  polgármester  

                                  Hákli Tibor  alpolgármester 

 Csizmár Gábor alpolgármester 

 Hugyecz Enikő képviselő 

 Ivanics András képviselő 

 Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

 Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

 
 

Torma Andrea polgármester 

Köszöntöm a megjelent képviselőket, megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 5 fő jelen van, így az ülés 

határozatképes és azt megnyitom.  

A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Hugyecz Enikő képviselőt. 

 

A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítő személyét 5 igen szavazattal egyhangúan elfogadta. 

 

A képviselő-testület - egyhangúan elfogadva - az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 

Napirend  

 

Tájékoztatás az elmúlt ülés óta történt eseményekről, a határozatok végrehajtásáról 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

1. A települési képviselők tiszteletdíjának megállapításáról szóló önkormányzati rendelet 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

2. Bánk község településrendezési eszközeinek módosításának elhatározása (Bánk 96 helyrajzi számú temető parkoló) 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

3. 2023. évi közbeszerzési terv 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

4. „Élhető Településfejlesztés Bánk községben” tárgyú projekt keretében Víziszínpad lelátó felújítása- közbeszerzési 

eljárás megindítása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

5. Bánk közvilágításának korszerűsítése- árajánlat 

              Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

6. Szociális célú tüzifa támogatás igénylése 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

7. Egészségügyi alapellátás (fogorvosi ellátás) finanszírozása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

8. Polgárőr Egyesület Bánk támogatás iránti kérelme 

 Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

9. A Magyar Posta megkeresése a postai szolgáltatás átvételére vonatkozóan 



Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  3/2023. (III.24.) jegyzőkönyv 

 2 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

10.   Halley üstökös szobor használatba történő átvétele 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

11.    Egyebek 

 

 

 

Napirend előtt 
 

 

Torma Andrea polgármester 

Megkaptátok a határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztatót. A tájékoztatóban foglaltakon kívül egy dolgot szeretnék még 

említeni. Szerdán volt egy Interreges pályázatokkal kapcsolatos megbeszélés itt, Bánkon, amelyen a környékbeli 

polgármesterek, valamint a gyügyi polgármester, az önkormányzattól további két személy, és a gyügyi turisztikai iroda 

vezetői vettek részt, valamint Sándor Ildikó pályázatíró. Két számunkra érdemleges pályázati felhívás várható az Interreg 

keretein belül. Tudjátok, ezek a határon átnyúló projektek. Az egyik előreláthatóan áprilisban jelenik meg és helyi értékek 

megőrzését célzó projektekkel lehet pályázni. Sajnos az elhangzottak alapján úgy tűnik, hogy ebben nem fogunk tudni 

érdemben részt venni, mivel ennek keretében olyan pályázatokat várnak, amelyek helyi történelmi, kulturális, vallási 

értékekről és azok megőrzéséről szólnak. Mindemellett hasonló projekttel kell pályáznia a szlovák partnernek is, és ráadásul 

határon átnyúló hatást is ki kell fejtenie. Ötleteljetek, gondolkozzatok rajta. Áprilisban jelenik meg a pályázati felhívás, 

akkor érdemben majd visszatérünk a témára, mert akkor lesz látható a konkrét felhívás, hogy mire lehet pályázni. Az 

Interreg keretén belül a turisztikai jellegű pályázatok felhívása csak a jövő évben várható. A turisztikai célú pályázat két 

körben fog zajlani. Első körben egy koncepciót kell benyújtani, és akik ott nyernek, azok kapnak lehetőséget, hogy 

részleteiben kidolgozzák a pályázatukat. Tehát valószínűleg a részletes kiírás majd valamikor 2025-ben lesz aktuális, a 

megvalósítása meg majd az után valamikor, tehát hosszú távú fejlesztésről beszélünk. Ennek keretében valószínűleg olyan 

pályázatokat várnak majd, amelyek nagyobb turisztikai térséget fednek le, mint például a Duna-kanyar, és határmenti 

térségek. A határ mindkét oldalára ki kell terjeszteni a turisztikai fejlesztést és lehetőleg új attrakciót kell létrehozni, amely 

mindkét oldalt erősíti, és egyik sincs meg a másik nélkül. Ezt megint csak azért mondom, hogy gondolkodjatok rajta Ti is. 

Van még időnk, de ha ebben részt akarunk venni, akkor már most el kell kezdenünk ötletelni, gondolkodni. Szóljatok, ha 

van elképzelésetek, ötletetek, hogy milyen nagyszabású projekttel pályázhatnánk. Több település pályázhat együtt, ezért is 

volt itt a környékből több polgármester. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A helyi értékek megőrzését célzó pályázat keretében nem jöhet szóba a nemzetiségi fesztivál? Bánkon kerül megrendezésre 

már legalább 50 éve. Nem tudunk ebben valahogy pályázni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Azt mondta a pályázatíró, hogy meg kell várni a kiírásokat. Én is felvetettem a Víziszínpad felújítását, de a pályázatíró azt 

tanácsolta, hogy várjuk meg a részletes felhívást, ami áprilisban fog megjelenni. Ez kisebb volumenű, mint a turisztikai célú 

pályázat, úgyhogy egy-két hónap alatt kell majd összeállítanunk a pályázatot. A pályázatíró szerint olyan kulturális 

értékekre gondolnak, mint például egy történelmi emlékhely, vagy tájház, vagy egyházi kegyhely, amit meg kell őrizni az 

utókornak. A Mari néni házának felújítása is felmerült bennem, de a pályázatíró szerint arra nem tudunk pályázni, mivel az 

nem kulturális érték, hogy milyen házak voltak itt a településen. De meg kell várni a kiírást. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És a kovácsműhely? Tudom, hogy nem a mi tulajdonunk, de ha esteleg egy ilyen projekt keretén belül önkormányzati 

tulajdonba kerülne? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem hiszem, hogy megvételre lenne lehetőség, de meg kell várni a pályázati kiírást. Alapvetően építészeti munkával 

megőrizhető értékben gondolkodott a pályázatíró. Gondolkodjatok rajta! Erről nem most kell dönteni. Ha vannak ötletetek, 

akkor azt mondjátok, hogy tudjam a pályázatíróval egyeztetni, keresni hozzá partnert és kitalálni a határon átnyúló hatást is. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A bicikliút itt nem jött szóba? 

 

Torma Andrea polgármester 

A bicikliút örökös téma. A turisztikában talán elvileg lehetne, de a teljes keret kevés lenne ahhoz, hogy aszfaltos bicikliút 

épüljön. Azt tudni kell, hogy viszonylag korlátozott számú pályázatot fognak támogatni. A turisztikai célú pályázati keretből 
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kb. hét- nyolc pályázatot tudnak országos szinten támogatni. Ebbe nem csak a szlovák határ menti térséget, hanem az egész 

ország teljes határmenti térségét kell érteni. Ahhoz, hogy a turisztikában támogatást kapjon egy projekt, mindenképp valami 

nagy durranásnak kell lennie. A helyi értékek megőrzését célzó pályázati keretből országosan kb. 15-16 pályázat 

támogatására kalkulálnak a szakemberek. Egyelőre csak tájékoztatni akartalak Benneteket az Interreges pályázati 

lehetőségről, azért, hogy Ti is tudjatok gondolkozni rajta. Ha van ötlet, javaslat, akkor egyeztetni tudok róla a pályázatíróval 

és a gyügyiekkel. Most egyébként ők is azon dolgoznak, hogy szlovák oldalról beszervezzenek még településeket és ők is 

gyűjtik a lehetőségeket, ötleteket. 

A határozatok végrehajtásával kapcsolatban van kérdés, észrevétel, hozzászólás? 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, más javaslat nem volt, a képviselő–testület 5 igen szavazattal egyhangúan 

elfogadta a napirend előtti tájékoztatást. 

 

 

 

1. Napirend A települési képviselők tiszteletdíjának megállapításáról szóló önkormányzati rendelet 

 

 
Torma Andrea polgármester  

A februári képviselő-testületi ülésünkön Hugyecz Enikő képviselő kezdeményezte, hogy tárgyaljunk a képviselői 

tiszteletdíjakról. Mindannyian tudjátok, hogy a korábbi rendeletet a Covid járvány ideje alatt - amikor jelentős anyagi forrást 

vontak el tőlünk és sok bevételünk kiesett, amelyek közül van, ami a mai napig is hiányzik, tehát nem került vissza a 

költségvetésünkbe - a képviselő-testület hatáskörében eljárva, polgármesteri döntéssel hatályon kívül helyeztem, A 

megszorítások miatt több kiadást csökkentettünk és akkor az én döntésemmel került megszüntetésre többek között a 

képviselői tiszteletdíjak kifizetése, tehát azóta a képviselők nem kapnak tiszteletdíjat. A napirendi témával kapcsolatban 

szeretnék néhány gondolatot megosztani veletek. Enikő azzal indokolta ezt a kezdeményezését, hogy számára miért fontos a 

havi 30 ezer forint összegű tiszteletdíj, mert ennek egy részét saját belátása szerint adná oda közösségi célokra. Úgy 

fogalmaztál Enikő, hogy „azért szeretném megkapni a tiszteletdíjamat, hogy olyan célra fordíthassam a település 

érdekében, amilyenre én gondolom” tovább azt mondtad, hogy „Nem lenne mindegy, hogy én döntöm el, hogy mondjuk 

milyen kezdeményezést szeretnék belőle támogatni”. 

Képviselőnek lenni szolgálat. Az önkormányzat egy olyan demokratikus intézmény, a választóktól arra kapunk 

felhatalmazást, hogy testületként intézzük a közösség ügyeit. Arra kaptunk felhatalmazást, hogy megvitassunk kérdéseket, 

hogy közösen hozzunk döntéseket, mert így biztosíthatjuk, hogy mindenki, aki bennünket erre a posztra delegált, képviselve 

legyen. Ezért nem tudom elfogadni azt, hogy egy-egy képviselő saját döntéseket hozzon arról, hogy a faluban milyen 

kezdeményezést támogat. Ez ellene hat minden közösségfejlesztési törekvésünknek, nincs tekintettel arra, hogy egy 

közösség csak akkor tud hatékonyan működni, ha képesek vagyunk figyelembe venni minden érdeket és igényt, és szükség 

esetén képesek vagyunk lemondani a saját igényeinkről más, a közösség által fontosnak ítélt igényekkel szemben. Ezért 

dönt egy testület a közösség ügyeiről, hogy ne lehessen pártoskodni, kivételezni, hogy ne kezdjen el széthúzni a közösség. 

Mert az önkényesen meghozott döntések ehhez vezetnek. Ezt pedig nem engedhetjük meg. Magánszemélyként, 

vállalkozóként természetesen mindenki azt támogat, amit csak szeretne, de képviselőként ezt nem tehetjük meg. Ennyit a 

tiszteletdíj felhasználásáról. A másik nagyon fontos szempont, hogy nagyon szoros a gazdálkodásunk. A múlt alkalommal 

áttekintettük a költségvetést, láthattátok, hogy nincs benne tartalék, nincs honnan elvennünk pénzt. Azóta például érkezett 

egy felkérés az önkormányzathoz, hogy támogassuk – egyébként egy teljesen elfogadható összeggel - a romhányi fogorvosi 

ellátást, hiszen a bánkiak is oda járnak jelenleg fogorvoshoz, és ez egy olyan alapvető szolgáltatás, amit az 

önkormányzatnak kötelező biztosítania. Vajon mi a fontosabb? Hogy a bánkiak is ellátást kaphassanak, ha fáj a foguk, vagy 

az, hogy Te, Enikő önkényesen programokat, vagy célokat támogathassál? Ki tudja, még mennyi, milyen és mekkora 

összegű ilyen kezdeményezéssel vagy nem várt kiadással fogjuk szembe találni magunkat 2023-ban? Összefoglalva, 

véleményem szerint ebben a gazdasági helyzetben nem engedhetjük meg magunknak a felelőtlen gazdálkodást. Ebben az 

évben - ismeritek a céljainkat, a betervezett projektjeinket és azok bizonytalanságát, az elképzelt fejlesztéseinket – nagyon 

óvatosan és elővigyázatosan kell gazdálkodnunk. Képviselőnek lenni nem csak azt jelenti, hogy részt veszek a testületi 

üléseken, de azt is, hogy értem és átlátom az önkormányzat, és ezzel együtt a település működését, és igyekszem minden 

szempontot figyelembe venni.  

Átadom Nektek a hozzászólás és a véleményezés lehetőségét, csak azt szeretném kérni mindenkitől, de különösen Tőled, 

Enikő, hogy ne menjünk bele olyan személyeskedésekbe, mint a múltkori ülésen, mert az a mi munkánkat nehezíti, nem 

előre visz és nem a közös együttműködést és a közös munkát segíti, hanem épp ellenkezőleg. És mellőzük a 

személyeskedést! Kérem, hogy akinek van hozzászólása, véleménye, mondja el! 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én azt gondolom, hogy egy Bánk méretű településen benne kell, hogy legyen a költségvetésben az, hogy azok az emberek, 

akik itt ülnek és dolgoznak, valamilyen szintű juttatást kapjanak. Igen, azt mondtam, hogy közösségi célra szeretném 

felajánlani, mert valóban nem kenyérre kell, de azt gondolom, hogy ha arra van Bánknak pénze, hogy jutalmat adjunk, 

akkor erre is kell lennie. Tehát ha jutalmat tudunk adni, akkor azért nem olyan rossz ez a költségvetés. Azt, hogy én a 
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tiszteletdíjamat közösségi célra szeretném felajánlani, továbbra is fenntartom. Ha tudunk adni jutalmakat, akkor ezt is ki kell 

tudni kalkulálni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Megint a jutalom. Olyan jó lenne észrevenni és tiszteletben tartani azok munkáját, akik minden nap dolgoznak a faluért. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én mondtam az elmúlt ülésen, hogy ha a képviselői tiszteletdíjakról fogunk tárgyalni, támogatni fogom a javaslatot. 

Kitartok amellett, amit a múltkor mondtam, mert ha a tiszteletdíj egy pici motivációt jelent a csapat többi tagjának, és akkor 

hatékonyabban tudunk dolgozni, akkor legyen. Ha Enikőnek ez motivációt jelent, akkor legyen. És ha a jövőben felmerül a 

jutalom kérdése, akkor már most lemondok róla.  

 

Torma Andrea polgármester 

Azt gondolom láttátok az előterjesztésben, hogy ez megközelítőleg évi 1.000.000 Ft kiadást jelent az önkormányzat 

számára. További hozzászólás? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Az előző ülésen is és most is szóba jött a jutalom. Amikor a korábbi ülésen beszéltünk az elmúlt évek teljesítményéről, 

akkor nem voltál itt, Enikő, amiről én nem tehetek, és nem tehet róla az sem, aki még itt volt. És hogy Te így értékeled a 

munkánkat, hogy mi milyen hatalmas összegeket kaptunk. A polgármesternek egy havi tiszteletdíj lett jutalomként 

megszavazva, ami kb. nettó kétszázezer forint. Ez az összeg nagyjából a minimálbér összegének felel meg. Mi meg kaptunk 

egy havi tiszteletdíjat, ami kb. 100.000 Ft. Most megint előjön, hogy erre volt pénz, arra meg nem. Ha akarjuk, lehet rá 

pénz. Máshonnan hiányozni fog ez az összeg, de ne a jutalmat hozzuk fel! El kell jönni a testületi ülésre, és akkor kell 

véleményt mondani. Ezek szerint Te úgy ítéled meg a munkámat, hogy az nem ér semmit, még a tiszteletdíjadat sem éri 

meg. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nem azt mondtam. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

De ennek van egy ilyen olvasata. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Mindannyian vállalkozók vagyunk, mindannyian közösségi munkát végzünk itt. Egyikünk sem teljesállású ebben a 

formában, vállalkozóként, nyugdíjasként vállaltuk, hogy a falu érdekeit szolgáljuk. Alapvetően egyikünk sem ebből él. Egy 

asztalnál ülünk. Az nem fér bele a költségvetésbe, hogy mindannyian kapjunk valamiféle illetményt, juttatást a munkánkért, 

de az belefér, hogy az egyiktől elvesszük a közösség érdekében. Tehát ha nem fér bele a képviselői tiszteletdíj, akkor ne 

férjen bele más sem. Ha ilyen rossz a költségvetés Bánkon és közösségi munkát végzünk, akkor ajánljuk fel mind a 

tiszteletdíjunkat és csak Bánk érdekeit nézzük, és akkor lesz miből finanszírozni a pályázatokat meg a fogorvosi ellátást. 

Nekem az nem tetszik, hogy itt ülünk egy asztalnál és ez nem fér bele, hogy kigazdálkodjuk a képviselői tiszteletdíjakat, de 

a másik dolog, meg a harmadik, meg a negyedik az igen. Én azt mondtam, hogy nekem ez így rossz érzés. És azt gondolom, 

hogy ha ez Bánkért megy, akkor tényleg mindenki ajánlja fel, senki ne vegyen fel semmit és ez a költségvetés ne így nézzen 

ki. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Te úgy gondolod, hogy a beletett munkáért kapunk pénzt, és ha nem kapunk, akkor nem dolgozunk, a Tibi se, az András se 

meg én se? Ha levetítenénk, hogy ki mennyit van itt, mennyit dolgozik, és azért mennyi pénzt kap, akkor mi nagyon alul is 

vagyunk fizetve. Nem akarok személyeskedni, de ha a faluért végzett munkaórákat nézzük, az tetemes, és én is a 

vállalkozásomtól veszem el az időt és nem kevés pénzt. Számolhatunk így is. Én mondtam, hogy ha úgy van, én 

megszavazom a tiszteletdíjat, csak a hozzátett munkát kellene arányosítani. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És mi olyan dolog történt, amire én, képviselőként fel lettem kérve és nem oldottam meg? Honnan tudjátok, hogy én mit 

teszek Bánkért azont túl, amikor nem itt ülök? Az, hogy nekem nem kell ide bejárnom és nekem nincsenek ilyen jellegű 

feladataim vagy én nem ezt csinálom. Vagy kérdezhetnénk azt is, hogy hány bánki van ebben a focicsapatban, amit mindig 

felhozol?  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A focicsapat a bánkiakat szórakoztatja. 
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Hugyecz Enikő képviselő 

Elkezdhetjük ezt számolgatni, de szerintem ebbe végképp nem kell belemenni. Te ezt elvállaltad. Én is vállaltam. Nem 

muszáj vállalni. Amire megkérnek, azt a legjobb tudásunk szerint végezzük. Ha te úgy gondolod, hogy abba az összegbe, 

amit kapsz, nem fér bele, akkor nem kötelező vállalni.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

De ez Rád is vonatkozik. Ha Neked nem fér bele, nem kell vállalni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

De én azt mondtam, hogy nekem ebben az a kellemetlen, hogy itt ülünk egy asztalnál és ezt így állapítjuk meg. Senki nem 

várja el Tőled, hogy Te a foci miatt vedd el az idődet a családodtól. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

De ez nem egy munkahely, ez egy hivatás! Azért jelölteted magad képviselőnek, hogy tehessél a faluért. Ezt nem pénzért 

vállalja elsősorban az ember. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én fel is ajánlottam közösségi célra. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nem is felhánytorgatni akarom, mert ez az én szabadidőm. Számszerűsíthetjük a ráfordított munkaórákat meg az 

illetményeket. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Alapvetően a képviselői tiszteletdíj mindig járt mindenkinek. Felajánlottuk közösségi célra és én ebből egy forintot nem 

teszek el, de úgy gondolom, hogy azt én szeretném meghatározni, hogy kinek adom, akinek fontosnak ítélem.  

 

Torma Andrea polgármester 

A korábbi, hatályon kívül helyezett rendeletben szereplő képviselői tiszteletdíj szerepel a rendelet tervezetben. Van-e az 

összeggel kapcsolatban más javaslat? 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy az 

önkormányzati képviselők tiszteletdíját havi 36.000 Ft összegben állapítsuk meg és elfogadja az önkormányzati képviselők 

tiszteletdíjáról szóló rendelet tervezetet, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A képviselő–testület az önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról szóló önkormányzati rendeletet 3 igen szavazattal, 1 nem 

szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadta és megalkotta a következő rendeletet: 

 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

3/2023. (III.29.) önkormányzati RENDELETE 

 

az önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

 

2. Napirend Bánk község településrendezési eszközeinek módosításának elhatározása (Bánk 96 hrsz. temető 

parkoló) 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A januári ülésen hozzájárultunk ahhoz, hogy a Tó Hotel Szolgáltató Kft. a temető parkolót lefedje és napelemes rendszert 

telepítsen rá. A védőtető megépítéséhez viszont az építésügyi hatóság véleménye szerint építési engedélyre van szükség. 

Tekintettel arra, hogy a parkoló a temető területén van, a Helyi Építési Szabályzatban rögzíteni szükséges, hogy a temető 

területén építmény elhelyezhető. Mindehhez módosítani kell a településrendezési eszközöket, aminek az olcsóbb változata, 

hogy csak a helyi építési szabályzat szövege kerül módosításra. Ennek költsége 800.000 Ft + áfa. A magasabb összegű 

ajánlat annyival több ennél, hogy a szöveges módosítás mellett a településrendezési eszközök térképészeti része is 

módosításra kerül. Mivel ez a módosítás Tó Hotel Szolgáltató Kft. építési terveit szolgálja, ezért ezt 800.000 Ft + áfa 

költséget a Tó Hotel Szolgáltató Kft. viseli. Amennyiben a testület elfogadja a Völgyzugoly Műhely Kft. településtervezési 
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eszközök módosítására vonatkozó ajánlatát és elindítjuk a településrendezési eszközök módosítására vonatkozó eljárást, 

akkor megkezdődik egy több hónapos folyamat, amelynek a végén hozunk egy végső döntést a Helyi Építési Szabályzat 

módosításáról. A településrendezési eszközök módosítására vonatkozóan kötünk egy háromoldalú szerződést a Tó Hotel 

Szolgáltató Kft-vel és Völgyzugoly Műhely Kft-vel. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nem lenne egyszerűbb területmegosztást csinálni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem. Egyrészt a parkoló nemcsak, hogy a temető területén van, hanem véderdő megjelölésű terület. Először az erdő 

művelési ágból kell kivenni és a kivett területhez csatolni. Ha megosztjuk a területet, a rendeltetése attól még erdő marad. 

Másrészt szerintem ekkora nagyságú terület nem lehet önálló helyrajzi szám, van egy minimális telekméret. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 96 

helyrajzi számú ingatlanon építmény elhelyezésének lehetősége érdekében Bánk község településrendezési eszközeit 

módosítsuk, és elfogadjuk az erre vonatkozó tervezői ajánlatot, és megindítjuk a helyi építési szabályzat módosítására 

vonatkozó eljárást, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

28/2023. (III.24.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi önkormányzatairól 

szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 1. pontjában, valamint az épített 

környezet alakításáról és védelméről szóló 1997. évi LXXVIII. törvény 6. § (1) bekezdésében, 

és a 8. § (1) bekezdésében biztosított jogkörben, továbbá a településtervek tartalmáról, 

elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint egyes településrendezési sajátos 

jogintézményekről szóló a 419/2021. (VII.15.) Korm. rendelet 59. § (2) bekezdése alapján a 

képviselő-testület Bánk község településrendezési tervének módosítását határozza el, miszerint 

a 2003-ban elfogadott településrendezési eszközeit (helyi építési szabályzat) módosítani 

kívánja, az alábbi területet érintően: Bánk község temetője 96 hrsz-ú ingatlan és környéke. 

  

A módosítás magánérdekeltségű: Bánk község helyi építési szabályzatának módosítása, azaz 

építmények elhelyezésének lehetősége a 96 hrsz-ú ingatlant érintően. 

 

A Képviselő-testület elfogadja a Völgyzugoly Műhely Kft. településtervezési eszközök 

módosítására vonatkozó ajánlatát, mely alapján felhatalmazza a polgármestert a Völgyzugoly 

Műhely Kft-vel, mint tervezővel, valamint a kérelmező Tó Hotel Szolgáltató Kft-vel, mint 

fejlesztővel a településrendezési eszközök módosítására vonatkozó, az 1997. évi LXXVIII. 

törvény 30/A. § (1) bekezdése szerinti településrendezési szerződés megkötésére. A szerződés 

megkötéséhez a kérelmező telepítési tanulmánytervet készített. 

 

A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy az e határozat szerinti településrendezési 

eszközök módosításához szükséges intézkedéseket megtegye, a szükséges jognyilatkozatokat 

aláírja. 

 

Határidő: azonnal, 

Felelős: polgármester 

 

 

 

3. Napirend 2023. évi közbeszerzési terv 

 

 
Torma Andrea polgármester 
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Három közbeszerzés szerepel a 2023. évi közbeszerzési tervben. Az „Élhető Településfejlesztés Bánk községben” projekt 

három főbb építési részből áll: Víziszínpad lelátó felújítása, futópálya létesítése a tó körül, valamint járda, buszmegálló 

gyalogos-átkelőhely kialakítása a Petőfi úton. 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

elfogadjuk a 2023. évre vonatkozó, előterjesztett éves összesített közbeszerzési tervet és az erről szóló határozati javaslatot, 

kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület megtárgyalta az éves közbeszerzési tervről szóló előterjesztést és 5 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő határozatot: 

 

29/2023. (III.24.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának képviselő-testülete az Önkormányzat 2023. évre vonatkozó 

éves összesített közbeszerzési tervét az alábbiak szerint határozza meg: 

 

2023. évi Közbeszerzési Terv 

 

 

 

 

A közbeszerzés tárgya és 

mennyisége 

 

 

 

CPV kód 

 

 

 

Irányadó 

eljárásrend 

 

 

Tervezett 

eljárási típus 

Időbeli ütemezés 

az eljárás 

megindításána

k, illetve a 

közbeszerzés 

megvalósításán

ak tervezett 

időpontja 

szerződés 

teljesítésé

nek 

várható 

időpontja 

vagy a 

szerződés 

időtarta

ma 

I. Árubeszerzés      

- - - - - - 

II. Építési beruházás      

Járda, gyalogosátkelőhely, 

buszmegálló kialakítása 

 

45000000-7 

 

Kbt. Harmadik 

Része 

Kbt. 112. § (1) 

bekezdés b) pont 

szerinti eljárás 

 

2023. II. 

negyedév 

2023. III. 

negyedév 

 

Víziszínpad lelátó felújítása  

45000000-7 

Kbt. Harmadik 

Része 

Kbt. 112. § (1) 

bekezdés b) pont 

szerinti eljárás 

 

2023. II. 

negyedév 

2023. II. 

negyedév 

Futópálya kialakítása  

45000000-7 

Kbt. Harmadik 

Része 

Kbt. 112. § (1) 

bekezdés b) pont 

szerinti eljárás 

 

2023. II. 

negyedév 

2023. IV. 

negyedév 

III. Szolgáltatás- megrendelés      

- - - - - - 

 

Amennyiben a tárgyévben bekövetkezett változások szükségessé teszik, a közbeszerzési tervet módosítani kell az erre 

vonatkozó igény, vagy változás felmerülésekor. 

 

Határidő: 2023. december 31. 

Felelős: polgármester, jegyző 
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4. Napirend „Élhető Településfejlesztés Bánk Községben” tárgyú projekt keretében Víziszínpad lelátó 

felújítása – közbeszerzési eljárás megindítása 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A Víziszínpad nézőterének felújítására elkészült a közbeszerzési dokumentáció, azaz a felhívás, a dokumentáció, a 

felelősségi rend, és a vállalkozási szerződés. Olvastátok mindezek tartalmát, benne van, hogy milyen feltételekkel 

értékelünk, hogyan lehet pályázni, mik a kritériumok. A vállalkozási szerződésben láthattatok egy kisárgított részt, ami a 

teljesítési biztosítékról szól, és arról kellene döntenünk, hogy ez benne legyen-e a szerződésben vagy sem. Mi is ez a 

teljesítési biztosíték? A megrendelő, vagyis az önkormányzat a teljesítés elmaradásával kapcsolatos igények pénzügyi 

fedezetének biztosítékaként teljesítési biztosítékot köthet ki. A teljesítési biztosíték mértéke, az ÁFA nélkül számított 

szerződéses ellenérték 5%-a. A teljesítési biztosítékot a vállalkozónak a szerződéskötést követő öt napon belül kell 

rendelkezésre bocsájtania, oly módon, hogy az afölötti rendelkezési mód a megrendelőnek, ettől az időponttól kezdődően az 

eredményes műszaki átadás-átvétel lezárásának időpontjáig biztosított legyen. Röviden és egyszerűen, ez egy biztosíték 

arra, hogy a vállalkozó elvégezze a munkát. A nettó szerződéses érték 5 %-át a szerződéskötéstől számított öt napon belül 

az önkormányzat részére át kell utalnia és ez az összeg az önkormányzat rendelkezésére fog állni a teljes műszaki átadás-

átvétel végéig. Két módon tehet eleget a vállalkozó a teljesítési biztosítéknak: bankgaranciát ad, vagy átutalja az 

önkormányzat számlájára. Eddig ezt nem alkalmaztuk, nem volt ilyen biztosíték a beruházásainknál. Én úgy gondolom, 

hogy ez egy kicsit drágíthatja az ajánlati árat, mert kvázi lekötjük a vállalkozás forgótőkéjének egy részét. Nyilván nekünk 

ez egy biztosítékot jelent. Ez egy nyílt közbeszerzés eljárás. Bízom abban, hogy olyan vállalkozások is fognak ajánlatot 

tenni, és esetleg nyerni, akik környékbeliek és ismerjük. Nyilván bennük megbízunk. A teljesítési biztosíték inkább a járda 

projektnél lesz fontos. Gondoljatok bele, nettó 200 millió forint a projekt teljes költsége, de lehet, hogy több lesz. Annak az 

5%-a, nem két fillér. Tehát az a kérdés, ha a vállalkozótól elveszünk a mai világban ekkora tőkét, az esetleg mennyire 

drágítja meg az ajánlatát vagy a beruházást, vagy mennyire lesz visszatartó erő, hogy ajánlatot adjon be. Számunkra 

ugyanakkor biztosítékot jelent, arra az esetre, ha nem csinálja meg a munkát. Várom a véleményeteket! Döntsünk el 

közösen, hogy a teljesítési biztosíték benne legyen a szerződésben vagy sem. 

 

Ivanics András képviselő  

Ezt nem lehetne akkor eldönteni, amikor megvan a nyertes? 

 

Torma Andrea polgármester 

Sajnos nem, a közbeszerzésben kiírt vállalkozási szerződés kötött, azon utána már nem lehet változtatni.  

 

Ivanics András képviselő  

Az lehetséges, hogy mondjuk a Víziszínpad lelátó projektre nem kérjük a teljesítési biztosítékot, de a járdaprojektre igen? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. Minden projektre külön lesz kiírva a közbeszerzés. Ezt általánosságban mondtam el. Most konkrétan a Víziszínpad 

projekt tekintetében kell erről döntenünk, mert azt az eljárást indítjuk. A beruházás összköltsége kb. 18 millió forint, annak 

az 5%-a kb. 1 egymillió forint. Tehát ez esetben a teljesítési biztosíték nem több millió, de azt nem tudom, hogy egy 

építőipari vállalkozás forgótőkéje mekkora és mekkora érvágást jelent 1 millió forintot lekötni. Természetesen mi csak 

utólag fizetünk ki minden munkát, amikor az megvalósul. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Igazából sokat elárul egy cégről, ha nagyobb összeget kell lerakni, hogy nem az utolsó fillérekből gazdálkodik, hanem van 

neki tőkéje. Komolytalan az a cég, aki nem tudja ezt az 5%-ot lerakni. Ettől függetlenül szerintem ezt be fogják kalkulálni 

az ajánlatukba és pont azzal az 5%-kal fognak drágább ajánlatot adni. Egy építőipari cégnek kell, hogy legyen 

felelősségbiztosítása. 

 

Torma Andrea polgármester 

Persze, a felelősségbiztosítás kötelező, anélkül pályázni sem lehet. Azért szeretünk környékbeli cégekkel dolgozni, mert 

azok itt lesznek három év múlva is, ha valami gond akad a beruházással. A strand régi felújítását végző cég eltűnt, az egy 

idegen cég volt, hiába jöttek elő hibák, nem jött vissza. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én elkérném ezt a biztosítékot. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igazán nem is ennél a projektnél van jelentőség, mert ennek a kivitelezés pár hónap, és nem nagy összeg. A járda projektnél 

viszont annál inkább problémás lehet ez, ami egy 1,5-2 éves beruházás és minimum 200 millió forintba kerül, ott lesz ennek 
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nagyobb súlya. A mi részünkről is nagyobb a kockázat, és a vállalkozó részéről is, hogy hosszú időre nagy összeget le kell 

kötnie. 

  

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

TOP_PLUSZ-1.2.1-21-NG1-2022-00004 azonosítószámú, „Élhető településfejlesztés Bánk községben” pályázatból 

finanszírozni kívánt Víziszínpad lelátó felújítása érdekében a közbeszerzésekről szóló 2015. évi CXLIII. törvény 112. § (1) 

bekezdés b) pont szerinti nyílt közbeszerzési eljárást indítsunk „Viziszínpad lelátó felújítás” címen, és aki a közbeszerzési 

eljárás ajánlattételi felhívását és dokumentációját az előterjesztettek szerint jóváhagyja azzal a kiegészítéssel, hogy a 

vállalkozási szerződés tartalmazza az 5%-os teljesítési biztosítékra vonatkozó előírást, és aki elfogadja az erről szóló 

határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon!!  

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás, ellenszavazat nélkül elfogadta és meghozta a következő 

határozatot: 

 

30/2023. (III.24.) Képviselő – testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy „TOP_PLUSZ-1.2.1-21-

NG1-2022-00004 azonosítószámú, „Élhető településfejlesztés Bánk községben” pályázatból 

finanszírozni kívánt Víziszínpad lelátó felújítása érdekében Bánk Község Önkormányzata, mint 

Ajánlatkérő a közbeszerzésekről szóló 2015. évi CXLIII. törvény (a továbbiakban: Kbt.) 112. § 

(1) bekezdés b) pont szerinti nyílt közbeszerzési eljárást indít. A közbeszerzési eljárás 

megnevezése: Viziszínpad lelátó felújítás. A közbeszerzési eljárás ajánlattételi felhívását és 

dokumentációját a képviselő-testület az előterjesztettek szerint jóváhagyja. 

 

Tárgyi építési beruházás becsült értéke a 322/2015. (X. 30.) Korm. rendelet 13. § (1) bek. 

rendelkezésének mindenben megfelelő, árazott tervezői költségvetés (költségbecslés) alapján 

mindösszesen nettó 17.816.002 Ft. 

A becsült érték meghatározásának módja: tervezői költségbecslés. 

A szerződés teljesítésére rendelkezésre álló fedezet: 

„TOP_PLUSZ-1.2.1-21-NG1-2022-00004 azonosítószámú, „Élhető településfejlesztés Bánk 

községben” pályázat keretében Víziszínpad lelátó felújítása építési beruházásra nettó 

17.809.948 Ft összköltség. 

A támogatás intenzitása 100 % 

A becsült értékhez igazodó anyagi fedezet teljes összege rendelkezésére áll a vonatkozó 

támogatásból és saját forrásból. 

A képviselő-testület úgy dönt, hogy a vállalkozási szerződés tartalmazza az 5%-os teljesítési 

biztosítékot. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a Kbt. 112. § (1) bekezdés b) pont 

szerinti nyílt közbeszerzési eljárás megindítása érdekében a szükséges jognyilatkozat megtegye, 

valamint gondoskodjon a közbeszerzési eljárás megindításáról. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza Dr. Sándor Ügyvédi Irodát, hogy folytassa le a Kbt. 112. § 

(1) bekezdés b) pont szerinti nyílt közbeszerzési eljárást. 

 

Határidő: azonnal, a közbeszerzési eljárás jogerős lezárásáig 

Felelős: polgármester 

 

 

Torma Andrea polgármester 

Ehhez kapcsolódóan még egy határozatot kell hoznunk. Korábban már elfogadtuk a közbeszerzési felelősségi rendet, de a 

közbeszerzési eljárás lebonyolításával megbízott ügyvédi iroda jelezte, hogy van benne egy elírás, ezért újra el kell fogadni 

a korábbi döntést pedig hatályon kívül helyezzük. A pályázat megnevezésében volt egy hiba, a TOP_PLUSZ-1.2.1-21-NG1-

2022-00004 helyett, csak a TOP-1.2.1-21-NG1-2022-00004 szerepelt a felelősségi rendben, tehát a Plusz szó lemaradt, ezt 

most javítjuk. 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény nem volt. 
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Torma Andrea polgármester szavazásra tette fel a kérdést: aki az előterjesztettek szerint elfogadja a TOP_PLUSZ-1.2.1-21-

NG1-2022-00004 azonosítószámú, „Élhető településfejlesztés Bánk községben” tárgyú projekt keretében megvalósuló 

építési beruházásokra lefolytatásra kerülő közbeszerzési eljárásokra érvényes felelősségi rendet, valamint aki egyetért azzal, 

hogy a korábbi, a felelősségi rend elfogadásáról szóló 121/2022. (XI.28.) képviselő-testületi határozatot és az e határozattal 

elfogadott felelősségi rendet a képviselő-testület hatályon kívül helyezze, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás, ellenszavazat nélkül elfogadta és meghozta a következő 

határozatot: 

 

31/2023. (III.24.) Képviselő – testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a TOP_PLUSZ-1.2.1-21-NG1-2022-

00004 azonosítószámú, „Élhető településfejlesztés Bánk községben” tárgyú projekt keretében 

megvalósuló építési beruházásokra lefolytatásra kerülő közbeszerzési eljárásokra érvényes 

felelősségi rend elfogadásáról szóló 121/2022. (XI.28.) képviselő-testületi határozatot, és az e 

határozattal elfogadott felelősségi rendet hatályon kívül helyezi és az alábbi döntést hozza: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a „TOP_PLUSZ-1.2.1-21-NG1-2022-

00004, „Élhető településfejlesztés Bánk községben” tárgyú projekt keretében megvalósuló 

építési beruházásokra lefolytatásra kerülő közbeszerzési eljárásokra érvényes, előterjesztett 

felelősségi rendet az előterjesztettek szerint elfogadja és a mai nappal hatályba helyezi. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

5. Napirend Bánk közvilágításának korszerűsítése-árajánlat 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A költségvetés tárgyalásánál már érintettük a közvilágítás témát. Az idei évben még biztonságban vagyunk, hogy így 

fejezzem ki magam, de a jövő évtől, ha nem változtatunk valamin, vagy nem változnak a támogatások, vagy az állam nem 

lép közbe, akkor számunkra kigazdálkodhatatlanra fog emelkedni a közvilágítás költsége. Klári nagyon sok energiával, 

munkaórával, nagyon sok számítást végzett. Át is fogom adni neki a szót, és Ő fogja elmondani, hogy most mennyibe kerül 

a közvilágítás üzemeltetése, és várhatóan mennyibe fog kerülni, ha nem változtatunk semmin, mennyibe, ha minden 

másodikat kikapcsoljuk, mennyibe ha, csak időszakosan kapcsoljuk ki. Ezeken a megoldásokon kívül itt van még egy 

lehetőség. Megkaptátok a cég által küldött ajánlatot. Ez a cég egy jogi konstrukció keretében elvégzi a közvilágítási 

lámpatestek cseréjét ledes világításra, amivel energiafelhasználási megtakarítást tudunk elérni, és tizenkét év alatt fizetjük 

vissza vagy térítjük meg nekik ezt a beruházást. Ennek az anyagi oldalát láttátok az ajánlatban. Felhívta a cég a 

figyelmünket írásban arra, hogy az általuk megküldött dokumentumokban foglaltak üzleti titoknak minősülnek, így ezek a 

dokumentumok a honlapra se kerültek fel. Kérlek benneteket, hogy Ti is kezeljétek üzleti titokként, nehogy egy jogi pert a 

nyakunkba varrjanak. A konstrukcióval és az ajánlattal kapcsolatban felmerültek kérdések, amikre ugyan már kaptunk 

választ, de azóta felmerültek újabbak is. Folyamatosan egyeztetek az ügyvédünkkel. Nem egyszerű konstrukció, tehát 

anélkül, hogy ne látnánk 100%-ig biztosítva a mi vagyonunkat, meg az anyagi helyzetünket, addig nem lehet egy ilyen 

bonyolult konstrukcióba belemenni. Most nem döntenénk ebben a kérdésben, csak azt szeretném, hogy érzékeljétek ennek a 

súlyát, jelentőségét és hogy ezzel a kérdéssel mindenképp foglalkoznunk kell, mert ha nem csinálunk semmit, vagy történik 

központi változás, nem fogjuk tudni kifizetni a közvilágítás költségét. Klári, Tiéd a szó! 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Próbálnám nagyon röviden összefoglalni, csak, hogy értsétek, hogyan működik a közvilágítás. Otthon mindenkinek van egy 

mérője, és annyit fizet, amennyi áramot elhasznál. A közvilágítás esetében ez nem így van, bár már dolgozunk azon, hogy 

legyen egy mérőnk, de ez egy hosszadalmasabb folyamat. A lényeg az, hogy vannak hetvenes, százas, ilyen-olyan 

lámpatesteink, és közel négyezer órányi égésidő egy évben. Ennek a beépített teljesítménynek az idővel történő szorzata az 

általunk elhasznált KW egy évre. Többféle tényezőből áll a közvilágítás üzemeltetésének költsége. Van maga az áramdíj, 

vannak rendszerhasználati díjak – ami szintén teljesítményfüggő – és van egy külön szerződéses díj a karbantartásra 

vonatkozóan, ami havi 150.000 Ft kiadást jelent. Ebből a három tételből tevődik össze a közvilágítási díj: fogyasztás, 

üzemeltetés és a rendszerhasználati díj. Ez az összeg jelenleg évi 3.200.000 Ft. A jelenleg hatályos szerződésünk – amely 

nagyon kedvező és öt évvel ezelőtt köttetett – 2023. év végéig szavatolja ezt az árat. Nem titok, az E-ON-nal állunk 

szerződésben. Csináltam egy kalkulációt a szerződés lejártát követő időszakra az MVM-es árral számolva. A jelenlegi 

3.200.000 Ft helyett jövő évtől évi 17.000.000 Ft-ba fog kerülni a közvilágítás üzemeltetése, ha nem történik semmi 
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változás, és ezek a beépített teljesítmények maradnak. Kapunk valamennyi állami támogatást, de az biztos, hogy nem fogja 

lefedezni ezt a 17 millió forintos költséget. Most is 1-2 millió állami támogatást kapunk a közvilágítás üzemeltetéséhez, de 

ha ez a támogatás esetleg meg is duplázódik, az is csak a töredéke lesz annak, mint amibe nekünk ez kerül. Többféle 

kalkulációt csináltam. Az egyik lehetőség, hogy csökkentsük az égésidőt éjszaka, és ezzel a négy órányi kihagyással 

csökken az összfogyasztásunk. Borsosberény már érdeklődött is az MVM-nél ennek a korlátozásnak a lehetőségeiről. Nem 

egyszerű a dolog, ugyanis az egy elosztón lévő településeknek együttesen kell erről dönteniük. Arra nincs rálátásunk, hogy 

Bánk kivel van egy elosztón. Mi az éjféltől hajnali négy óráig terjedő intervallumot tartottuk volna optimálisnak a 

közvilágítás szüneteltetésére, az MVM viszont csak 23 órától hajnali háromig tudja szüneteltetni. A lényeg, hogy ha négy 

órányit égésidőt lecsökkentünk ebből a fogyasztásból, akkor a 17 millió helyett kb. 11 millió forint lenne az üzemeltetési 

költség, és akkor nem nyúltunk hozzá a lámpatestekhez. Felmerült egy olyan lehetőség, hogy kikapcsolunk lámpákat. Az 

üdülőn már ritkítva vannak a lámpák, ott nagyobb távolságokra vannak egymástól elhelyezve. Fentről lefelé haladva, a 

Juhász Gyula utca, Kazinczy Ferenc utca, Dózsa György utca, Tó utca, ha a főutat nem is vesszük bele, akár 50 db 

lámpatestet is ki lehetne kapcsolni. Összesen 334 db lámpatest van Bánkon, ebből 50 db kikapcsolására gondoltam, viszont 

ezek nem olyan nagy teljesítményűek, 36 wattosak. Arányaiban nem nyerünk sokat rajta. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Szabályozva van, hogy a főutat milyen fényerővel kell megvilágítani? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Nincs, mi döntjük el. Szóval 50 darab lámpatest lekapcsolásával és az égésidő lecsökkentése nélkül még mindig csak kb. 

kétmillió forinttal tudnánk csökkenteni a költségeket. A nagyobb teljesítményű 70-es, nátriumos égők, amik viszonylag 

nagyobb fogyasztásúak, azok a főúton vannak. Felmerült még, hogy csak a főúton lévő lámpákat cseréljük le, viszont olyan 

konstrukciót még nem sikerült találni. Egy beruházónak ez nem projekt, hogy csak részben végezze el a lámpatestek 

cseréjét. Meg akkor egy vegyes üzemeltetés lenne, mert lennének ÉMÁSZ tulajdonú lámpatestek és a Kft tulajdonában lévő 

lámpák. Szóval 2-3 millió forinttal tudnánk csökkenteni a közvilágítási költséget, akár a lámpák lekapcsolásával vagy az 

égésidő korlátozásával. Ehhez képest itt van ennek a szolgáltatónak az ajánlata. A 334 lámpatestből kb. 300 az ÉMÁSZ 

tulajdona, nem a miénk. Ha mi ezt a beruházást megcsináljuk, akkor az ÉMÁSZ elviszi a saját lámpatesteit, mi pedig 

feltesszük ezeket a modern lámpatesteket és olcsóbban világítunk vele, mert annak a felvett teljesítménye hihetetlenül 

alacsony lesz. 15.000 KW helyett 4.000 KW lesz a fogyasztás, azaz kb. a harmadrésze. Kétféle konstrukciójuk van. Az 

egyik, hogy hitelt veszünk fel, megvalósítjuk a beruházást és majd fizetjük a hitelünket. Magyarországon az 

önkormányzatoknak nem egyszerű hitelt felvenni, mert állami hozzájárulás kell hozzá, mert ez egy adósságot keletkeztető 

ügylet, illetve egy önkormányzatnak sem túl szerencsés hitelügyletbe bonyolódnia. A másik lehetőség, hogy ez a cégcsoport 

létrehoz egy kft.-t, és ez a Kft. vesz fel hitelt vagy finanszírozza meg ezt a beruházást. Az önkormányzat ennek a Kft.-nek az 

üzletrészét szerzi meg tizenkét év alatt. Ez egy kb. 80 millió forintos beruházás, amit tizenkét év alatt veszünk meg, évi 

6.300.000 Ft-ért. A lámpatestek tizenkét évig a Kft-é, és tulajdonképpen amikor a tizenkét év kifut, akkor kerülnek az 

önkormányzat tulajdonába. Nagyon szépen lecsökkenne a fogyasztott teljesítmény, az áramdíjunk és a rendszerhasználati 

díjunk is, és ők vállalnák az üzemeltetést. Ez így együtt kb. 5 millió forint lenne és az üzletrész vásárlás kerülne még ezen 

felül évi 6 millió forintba. Mindez együtt kb. 12 millió forint lenne. Szóval tulajdonképpen tizenkét évig el lennénk 

köteleződve, hogy ezt az üzletrészt megvásároljuk, mert erre szerződéses kötelezettségünk lesz. A közvilágítás üzemeltetése 

önkormányzati feladat. Nem tudom, mennyire megalapozott az a sajtóhír, mennyire lehet ezzel számolni, de felmerült az 

állam nagyobb, vagy akár teljes körű szerepvállalása is a közvilágítás üzemeltetésében. Itt jönnek a jogi buktatói ennek a 

dolognak, mert mi van akkor, ha az állam elviszi tőlünk ezt a feladatot és mi már leszerződtünk ezzel a céggel. Tizenkét 

évig fizetnünk kell a hatmillió forintot, bár az is igaz, hogy akkor már a mi tulajdonunkba kerülnek a lámpatest, és például 

kérhetünk az államtól bérleti díjat. Nem tudom, hogy milyen feltételek lesznek, mert ezek a tényezők jelenleg nincsenek. 

Tulajdonképpen ez egy nagyon bizonytalan része ennek a dolognak. Próbálunk jogilag támogatást kérni, akik jobb 

hozzáértéssel rendelkeznek az ilyen szerződéseket illetően, de úgy érzem, hogy jelen pillanatban, ami válaszokat kaptunk a 

kérdéseinkre, azok ezt a jogi bizonytalanságot nem oldották fel. Nagyon szépen összefoglalják a dolog lényegét, jók a 

referenciák, maximálisan jók a paraméterei ennek a cégnek, nincs mögöttük semmi homályos múlt. Felkerestünk szóban 

egy Nógrád vármegyei települést is, akik nagyon pozitív tapasztalattal rendelkeznek velük kapcsolatban. Náluk 5 évvel 

ezelőtt valósult meg ez a projekt, ők már máshol tartanak ebben a történetben, de hozzáteszem, náluk egy picit más volt a 

konstrukció. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én ezt a Kft.-s dolgot nem értem. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

A Kft-é lesz a beruházást követően az összes lámpatest.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És akkor addig ők lesznek a tulajdonosok? 
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Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Igen, és mi, minden évben megveszünk kb. 8 százaléknyi tulajdonrészt a Kft-ből, és így tizenkét év múlva a miénk lesz a 

Kft és valamennyi lámpatest.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Igazából a Kft. lesz a miénk, akinek a tulajdonába vannak a lámpatestek. 

 

Ivanics András képviselő  

És a 6,3 millió forinton felül még ott van az energiaköltség? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Persze, minden évben. Egy 2023/2024-es árszinttel nézve, ebből az évi 12 millió forintból 6 millió forintot fizetünk 

üzletrész megvásárlásra és 6 millió forintot áramra. Az áram díja az változhat, de a tulajdonrész az 6 millió forint marad 

mindig. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És az áramnak az ára hogy van kiszámolva? Ez is az a tőzsdei indexált ár? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

A jelenlegi legrosszabb, menedékes árral számoltam az összehasonlíthatóság érdekében, ahogy végig vittem a különböző 

lehetőségeket. A legrosszabb MVM-es árral. Ettől csak jobb lehet.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

A tőzsdei indexált árral nehéz kalkulálni, de nyilvánvalóan több lesz a közvilágítás költsége a jelenlegi 3,2 millió forintnál. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Az önkormányzatokkal a szolgáltatók inkább fixáras szerződéseket szeretnek kötni, illetve minél hosszabb időre 

elköteleződni. 

 

Ivanics András képviselő  

Ha ezt elvállaljuk, akkor az állam ebbe is finanszírozna valamennyi összeget? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

A közvilágítás állami támogatása, amíg hozzánk van delegálva a feladat, marad. Tehát az a néhány millió forint, amit állami 

támogatásként kapunk a közvilágítás üzemeltetéséhez, az marad, de ha átveszi a feladatot az állam, akkor viszont nem lesz. 

Csak nem tudom, hogy ha lesz egy csomó lámpatestünk, azt hol fogja honorálni bárki is. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Azért az is valószínű, hogy a tizenkét év alatt pont nullára futunk ki, és lesz egy Kft.-nk meg egy csomó leamortizált 

lámpatestünk. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Mindenki teljesítményben számol. A 100 wattos égő az 100 wattot fogyaszt és annyit világít. A ledes lámpáknak van olyan 

problémája, hogy egy bizonyos idő után, talán öt év elteltével, elkezd csökkeni a fényereje. Vannak olyan intelligens 

lámpatestek, amikre rá kell állítani és utána tudja azt a fényerőt, de azt nem lehet tudni, hogy a ledes lámpatestek meddig 

fognak működni. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Az anyagban 25 éves élettartamot jósolnak. Philips típusú lámpatestekről van szó. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Tehát eddig fizettünk 25 Ft-ot, ami most fel fog emelkedni. Tehát ha fel szorozzuk, akkor várhatóan kb. 17 millió lesz 

jövőre a közvilágítás költsége, ezzel a konstrukcióval meg 12 millió forintot kell majd fizetnünk évente. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, 6 millió forint lesz az áramköltség, 6 millió forint pedig az üzletrész megváltása. Elvileg erősebb fényt fognak adni az 

új lámpatestek, tehát jobb lesz a közvilágítás minősége. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Az a legolcsóbb energia, amit nem fogyasztasz el. Azt mondtad, hogy az állam nem támogatja, hogy az önkormányzat hitelt 

vegyen fel, azért, hogy ne adósítsa el magát. Ha így felmegy az áram díja és 17 millió forintba kerül a közvilágítás, akkor 
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ugyanúgy el fog adósodni az önkormányzat. Nem tudom, hogy a környékbeli települések, aki nálunk sokkal rosszabb 

anyagi helyzetben vannak, hogyan fogják tudni kigazdálkodni ezt a költséget. Lekapcsolják teljesen a közvilágítást? 

Szerintem ebbe biztos, hogy bele kell majd nyúlnia az államnak. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Számítunk rá mi is. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ha nem nyúlnak bele, nagyon sok település fizetésképtelenné válhat. 

 

Torma Andrea polgármester 

Mi most szerencsés helyzetben vagyunk, mert mondhatni, van még egy nyugodt évünk, de a legtöbb önkormányzat már 

abban a helyzetben van, hogy ilyen magas energia árakat kell finanszíroznia, és ebből tényleg csőd közeli állapot lehet. 

Előbb-utóbb muszáj lesz belenyúlniuk, most még van egy kis időnk, de mindenesetre gondolkozzatok a megoldáson, mit 

csináljunk majd. 

 

Ivanics András képviselő 

Gondolom azért lett ebből ekkora hír, mert nagyon sok önkormányzat jelezte, hogy nem bírja finanszírozni a közvilágítást, 

és találjanak valami megoldást. Vegye át az állam részben vagy egészben a közvilágítási feladatot. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Mi egy kis település vagyunk. Ha elviszi az állam a közvilágítási rendszerünket, akkor valószínűleg itt fejlesztés sokáig nem 

lesz. Ha elfogadjuk a cég ajánlatát, akkor a műszaki tartalom szempontjából egy jobb minőségű közvilágítást kapunk. Én a 

pénzügyi oldalát nézem a dolognak. Nem olyan rossz nekünk ez a fényviszony, csak drága. Enikő megkérdezte, hogy ez az 

ajánlat meddig érvényes. A jelenlegi ajánlat 30 napig érvényes. Én előzetesen egyeztettem velük arról, hogy most nekünk 

van egy elég jó konstrukciónk, úgyhogy 2023-ban biztos, hogy nem áll szándékunkban hozzányúlni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ha nem változik semmi, akkor 2023 év vége felé kell, hogy döntsünk, és lépjünk, hogy 2024-et már úgy kezdjük. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Én úgy gondolom, hogy ők itt lesznek 2024-ben is a piacon ezzel az ajánlattal, efelől nincs kétségem. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem kell, hogy most döntsünk róla és fejest ugorjunk egy bizonytalanba. Folyamatosan egyeztetek az ügyvédünkkel is 

ebben a témában, és a céggel is. Oda-vissza mennek az egyeztetések. Jelenleg még nem is tartunk ott, hogy dönthessünk 

róla. A felmerült kérdésekre már kaptunk válaszokat, de azóta vannak újak is. Nincs olyan előkészítettség alatt, hogy erről 

most döntsünk és fejest ugorjunk ebbe. Ezt csak azért hoztam fel, hogy beszéljünk róla, lássátok a lehetőségeket, meg azt, 

hogy mi a mostani helyzet, illetve a mostani helyzet alapján mire számíthatunk. Ami nem jó. Tehát ha külső, állami szintű 

változás nem történik, akkor valamit nekünk kell lépnünk, mert nem fogunk tudni 17 millió forintot kifizetni a 

közvilágításra. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Bandi, Te lehet, hogy emlékszel rá. Amikor fel lett téve az 3-3 ledes lámpa, azt melyik cég csinálta? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Az ÉMÁSZ csinálta. 2018-ban kaptunk tőlük egy fejlesztési ajánlatot, hogy a fogyasztás megtakarításából fizetnénk ki 

irányukba ezt a beruházást. Azért, hogy kedvet csináljanak hozzá, fel lett szerelve itt a településen pár darab lámpatest. Az 

ÉMÁSZ saját költségen cserélte ki őket, hogy lássuk, hogy milyen fényerőre lehet számítani. Ha jól emlékszem, 40-eseket 

szereltek fel. A főútra ledesből sem lehet kicsit feltenni. Ennek a cégnek az ajánlatában egyébként 20-asok szerepelnek. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Itt a nagyparkolóban meg a tóparton már új lámpatestek vannak, nem? 

 

Torma Andrea polgármester 

A parkolóban igen, a tóparton nem. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A strandbejárat előtt az a 4-5 db, az sem új? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  
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Kettő új van a Tóparti sétány elején, a postától Rétság irányában van 3 db, meg a Tó utcában van 3 db. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Milyenek? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Jól világítanak azok is. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Az előbb arra utaltál ezzel kapcsolatban, hogy ha az állam átveszi a közvilágítást, akkor itt nem fog fejleszteni, ezért nekünk 

amúgy is jó lenne egy ilyen beruházás? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Nem. Akik ezt az ajánlatot teszik, ők szakemberek, és ők elsősorban a műszaki tartalom mellett érvelnek. Valószínűleg 

nagyon sokára kerülnénk majd sorra, ha ezt, most nem lépjük meg, hogy jobb minőségű lámpatestek legyenek a faluban. Ha 

az állam átveszi a közvilágítást, nem leszünk frekventált helyen a települések sorában fejlesztési szempontból. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Azért kérdeztem csak, hogy meddig jó az ajánlat, meddig szól a szerződés, mert gyakorlatilag sok település bajban van. 

Tehát ebben az évben ki fog derülni, hogy az állam tud-e valamit segíteni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, mi is így gondoljuk, vagyis bízunk benne. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Mert akkor még ráérünk eldönteni, bár az ára valószínűleg más lesz. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Biztos, hogy az ára változni fog. A cég azzal érvel, hogy ők jobb áron tudják kivitelezni a lámpatestek cseréjét, mert 

nagyobb mennyiségben vesznek lámpatesteket a gyártótól, van kedvezményük. 

 

Torma Andrea polgármester 

És ÁFA mentesen vennénk meg az üzletrészt, ha pedig mi vásároljuk meg a lámpatesteket, akkor az áfát is ki kell fizetnünk, 

visszaigényelni pedig nem tudjuk, tehát még az áfa összege is terhelne minket. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Állami részről meg két lehetőség van. Vagy beszállnak a költségekbe, vagy fejlesztenek, hogy ne legyen annyi kiadás. De 

pont erre utaltál, hogy kis település vagyunk, nem valószínű, hogy itt lesz fejlesztés. A tó körüli lámpatestekre vonatkozóan 

nem volt tervben valamilyen fejlesztés? Vagy ott nem akarunk fejleszteni? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

De volt, akkor végig is számoltuk. Olyan áram díjak voltak, hogy tizenvalahány év alatt térülnének meg a ledes lámpák. 

Azok a mi lámpatesteink, a mi fogyasztásunk, és a mostani beépített teljesítmény feléért tették volna fel a ledeseket, és talán 

4 millió forintba került volna, de nem emlékszem már pontosan. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Ott nem olyan nagy a fényerő és elég sűrűn vannak a lámpatestek. Nem tudom, hogy azok melyikek ebből a listából, de ha 

kiszorozzuk, nem olyan nagy volument visznek. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Azért ezek hatalmas összegek, egy ilyenbe beleugrani, hát nem tudom. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

A négy órás kikapcsolás se jelent sokat, csak néhány millió forint megtakarítás a 17 millió forinthoz képest. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ha az áramfogyasztást nézzük, akkor éjféltől reggel négyig van a legkevesebb fogyasztás, az emberek alszanak, a gyárak 

nem dolgoznak, a vendéglátó egységek is zárva vannak. Mindenki bezár. Ekkor termeli meg a legolcsóbban az áramot az 

erőmű, és azt számolja el az MVM is. Éjfélig mindenki fent van, többet fogyasztanak, drágább az áram, reggel meg megint 

indul a munka. 
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Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Nem is nagyon nyitott erre az MVM, erre az időkorlátozásra. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Igen, mert egyébként, amit megtermelnek energiát, azt el kellene fogyasztani. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nem tudod szabályozni, az energia rendszerbe befolyó teljesítménynek egyeznie kell a fogyasztással. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ez egy sakk-matt helyzet, mert nem csinálhatod meg, hogy lekapcsolod az egész faluban az áramot egész éjszakára, de 

fejleszteni kéne, de ez így nagyon sok. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Nem is fejlesztés, hanem a pénzügyi kényszer nagyobb most szerintem, mert ha most jelen pillanatban nem ez az áramdíj 

helyzet van, akkor mi erről most nem tárgyalunk. 

 

Ivanics András képviselő  

Lépnie kell az államnak, mert nem csak mi leszünk ilyen helyzetben. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Nagy pofon érte azokat, akik az állam által egyengetett végső menedékes irányba mentek. Úgy tűnt, hogy az egy állam által 

szavatolt, viszonylag kedvezőbb ár lesz, de jelenleg sokkal rosszabb, mint a piaci ár. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Biztosan van más cég is a piacon. Nem lehetne mozgásérzékelős? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Vagy napelemes? 

 

Torma Andrea polgármester 

A napelemest nem támogatják, mert kockázatos, nem biztos az energiaellátás, és a közvilágítást nem lehet bizonytalanná 

tenni, közbiztonsági szempontból.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És hogy ha nem MVM vagy E-ON az áramszolgáltató? Mert mint önkormányzat nagy fogyasztónak számítunk, nem? Mert 

én most szembesültem vele, hogy mennyien árulnak áramot. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

A közvilágítás tekintetében nekünk most jelen pillanatban az E-ON az áramszolgáltatónk, az intézmények esetében pedig 

viszont az E2 Hungary nevű céggel vagyunk szerződve. Az is egy viszonylag jobb szerződés. Év végén lejárnak az 

intézményi szerződések is, illetve október elsejével a gáz szerződéseink is. 

 

Torma Andrea polgármester 

Úgyhogy ott megint egy jelentős áremelkedéssel kalkulálhatunk. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Azt nem tudjuk, hogy az E2-nek lesz-e ajánlata a számunkra, és az milyen lesz. Volt olyan konstrukció, hogy kifizetünk egy 

hónapot előre és elszámolunk majd a világpiaci árhoz képest. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én ezért mondtam nektek, hogy nagyon kemény gazdasági helyzetben vagyunk. Szerintem amúgy a mostani helyzet sokkal 

nehezebb, mint a covid időszak alatt. Elvontak bevételeket, az is nagyon nagy csapás volt. De ez a bizonytalanság, meg ezek 

a többszörösére emelkedő kiadások, olyan mértékűek, amit szinte lehetetlen kigazdálkodni. Nem tudom, hogyan fogjuk ezt 

fizetni, úgy az intézményeknél, mint a közvilágításnál. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

De ezt nem hagyhatja az állam, hogy így álljanak a települések, gáz meg áram nélkül. 
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Torma Andrea polgármester 

Nekünk a legutóbb azt mondták, - nyilván azóta sok minden változott, és megy az önkormányzati lobbi is - hogy sok jóra ne 

számítsunk, mert az államkasszában sincs sok pénz, korlátozottak az ő lehetőségeik is, mivel elsősorban a lakossági 

rezsicsökkentést tartja fenn az állam.  

Tehát ezt a napirendet is egy gondolatindítónak szántam, van még pár hónapunk ezen gondolkodni. Várhatjuk, hogy 

történik-e valami, de előbb-utóbb, ha nem történik semmilyen állami beavatkozás, ami megkönnyíti az életünket, akkor 

valami döntést kell hoznunk, mert nem lesz 17 millió forintunk, amikor most is nullán vagyunk.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Akkor is 12 millió forintba fog kerülni, ha elfogadjuk ezt az ajánlatot. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, de ha nem csinálunk semmit akkor meg 17 millióba. Ebben a konstrukcióban az áramköltség már csak 6 millió forint, 

de mellette megvesszük a beruházást apránként, ami egyébként egy magasabb műszaki tartalmú világítást fog biztosítani, 

tehát a közvilágítás minősége javul. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

De a 6 millió forintos áramköltség sem biztos, mert lehet, hogy kevesebb lesz, ha jobb az ár. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. Az egyik település, akivel beszéltem itt Nógrád megyében, ők öt évvel ezelőtt nem az áremelkedések miatt vállalták 

ezt a fejlesztést, hanem mert látták, hogy más településen, ahol ledes égők vannak, milyen gyönyörű közvilágítás van. Tehát 

ők kifejezetten a minőségi fejlesztés miatt vállalták ezt a beruházást, nem azért, mert ilyen árak voltak. Ez is lehet egy 

szempont, de most elsődlegesen az anyagi szempontokat kell figyelembe venni, az az, ami lépésre kényszerít minket is. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ha befelezzünk mindet, és az időkorlátot is beletesszük, akkor mennyi lenne?  

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Ha lefelezzük a lámpákat és még mellé az időkorlát, akkor 10 millió forintba kerülne. 

 

Torma Andrea polgármester 

Az, hogy lefelezzük a világító lámpákat és még ki is kapcsoljuk 4 órára, az szerintem már nagyon drasztikus lépés, kicsit 

háborús állapotokra emlékeztet. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A főutat nem kapcsolhatod le. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Sajnos nem opció, hogy ezt lekapcsolom, azt meg nem. Vagy meghozzuk a döntést, vagy nem. És akkor még a többi 

településnél is így kell dönteni.  

 

Ivanics András képviselő  

Hányan vagyunk így egy csoportban? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Nem tudjuk. Borsosberény már kezdeményezett lépéseket az MVM-nél, és az ő tapasztalataik alapján tudjuk egyáltalán, 

hogy több települést érint ez a lekapcsolás. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ha a fejlesztéstől eltekintünk, akkor két opció jöhet szóba, hogy kikapcsoljuk a közvilágítást valamennyi időre, vagy 

minden második lámpatestet kapcsolunk le. Én azt, hogy teljesen kikapcsoljuk a közvilágítást, maximálisan elvetném. Én 

ebbe nem szeretnék belemenni közbiztonsági szempontból. Tudom, nincs nagy forgalom, tudom, alszik az emberek 

többsége, de mi van, ha valaki a sötétben kitöri a bokáját, mi van, ha pont jön egy teherautó, és pont kilép valaki. Én ilyet 

nem szeretnék bevállalni, arról nem beszélve, hogy az egy nagyon drasztikus, egyelőre elképzelhetetlen lépés, teljes 

sötétség a faluban. Próbáljuk meg elkerülni, hogy teljesen besötétítjük a falunkat, az már a közszolgáltatás szolgáltatásnak a 

legalja lenne, még akkor is, ha az emberek nagy része alszik abban az idősávban. Akkor inkább azt mondom, hogy nézzük 

végig a falut, hogy melyik lámpát lehet kikapcsolni. Látjátok, hogy azzal sem váltjuk meg a világot, de valamennyit 

mégiscsak spórolunk. Mivel most nem kell döntést hoznunk, csak gondolatébresztőnek szántam, hogy beszéljük erről, és 

lássátok Ti is, hogy milyen helyzetben vagyunk, és milyen lehetőségek vannak. A határozati javaslatot láttátok, ami arról 

szól, hogy folytassuk tovább az egyeztetéseket. Ha ezzel egyetértetek, akkor folytatjuk tovább az egyeztetést, nem vetjük el, 
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de mondhatjuk azt is, hogy kizárt dolog, hogy ilyenben gondolkodjunk, mert nem akarunk tizenkét évig elköteleződni. Most 

csak erről döntsünk, hogy maradjon-e ez, mint opció a látóterünkben, vagy vessük el teljesen?  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nem kell megszereznünk csak a cég 51 %-át. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Nem, elolvastam az ÁSZF-et. Szavazati jog csak a 12 év eltelte után fog járni. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy elvi 

szinten foglalkozzunk a GREP Zrt-től érkezett fejlesztési konstrukcióval és további tárgyalásokat folytassunk a céggel, de 

jelenleg várjuk azt, hogy állami beavatkozás terén mi történik, és majd az év későbbi részében visszatérünk a kérdésre, 

kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

32/2023. (III/24.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte a GREP ZRT. Bánk község 

közvilágítási hálózatának korszerűsítésére és aktív közvilágítási elemeinek karbantartására vonatkozó 

megvalósíthatósági hatástanulmányt. 

A képviselő-testület elviekben nem zárkózik el a GREP Zrt-t Bánk Község közvilágítási 

korszerűsítését célzó beruházásnak az ajánlott EPC (Energy Performance Contacting) finanszírozási 

formában, üzletrész vásárlással kombinált variációban történő megvalósításától, ezért – a további 

részletek megismerése érdekében - a képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a 

konstrukcióra vonatkozó részletes feltételek (pl. részletes műszaki tartalom, jogi dokumentumok 

részletes tartalma) megismerése érdekében további tárgyalásokat és egyeztetéseket folytasson a GREP 

Zrt. illetékeseivel, az ehhez szükséges intézkedéseket megtegye, az egyeztetéshez megfelelő 

szakembereket bevonjon. 

  
Határidő: 2023. december 31. 

Felelős: polgármester 

 

 

 

6. Napirend Szociális célú tüzifa támogatás igénylése 

 

 
Torma Andrea polgármester 

A szociális célú tüzifa támogatásra április 28-ig lehet beadni az igényt. Láttátok az előterjesztésben, hogy 54 m3-re vagyunk 

jogosultak. Idén jóval nagyobb az önrész, mert felment a fa ára, és a szállítás is drágább, mint eddig volt. A költségvetésben 

kb. 35 m3 mennyiségű tüzelőanyag támogatáshoz elegendő önrész van biztosítva. Az nem kérdés, hogy beadjuk az 

igényünket, arról kell döntenünk, hogy mekkora mennyiséget igényeljünk. Én, ahogyan az előterjesztésben is láttátok, 35 

m3-re javaslom az igénybenyújtást, tehát nem az összesre. Azért, hogy nehézkesen elosszuk, azért nem kellene több 

százezret a költségvetésből kidobálni, illetve máshonnan elvenni, mert most csak ennyire van előirányzatunk. Főleg így, 

hogy ennyire szoros a gazdálkodásunk.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

A 35 m3 nagyjából fedezi azt a mennyiséget, amennyi azoknak kell, akik ténylegesen rászorulnak, ugye? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Átlagosan mennyi tüzifát szoktunk első körben szétosztani? 

 

Torma Andrea polgármester 

Azért nem tudjuk pontosan, mert elsőkörben csak a bejövő kérelmekkel foglalkozunk, utána várunk, hogy jön-e még 

kérelem, és ha már mindenki kapott és nincs több kérelem, akkor a maradékot szétosztjuk. Azt még el tudom képzelni, hogy 

35 m3 helyett 40 m3-t igényeljük, mert általában kevesebbet szoktunk kapni, mint amennyit igényelünk. 
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Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Tavaly 53 m3-t igényeltünk és 41 m3-t kaptunk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Kb. a 77%-át kapjuk meg, nagyjából ez az arány. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Szerintem meg kell igényelni az 54 m3-t, mert inkább itt legyen a fa, mint, hogy utána kelljen vennünk 50.000 Ft/m3 áron. 

 

Torma Andrea polgármester 

Miért kellene vennünk? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Azért, mert lesz olyan rászoruló, akinek kell adni, mert nem lesz neki fája. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Olcsóbb nem lesz, az biztos. Eláll a fa. Bár szét kell osztani bizonyos határidőig. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

A 2022/2023-as fűtési szezonban nagyjából a tüzelőanyag fele kérelem, a fele pedig javaslat alapján lett szétosztva. 

 

Ivanics András képviselő  

Olyat gondolom nem lehet, hogy megigényeljük a teljes mennyiséget, aztán úgy döntünk, hogy még sem kell annyi. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Le lehet mondani a támogatás egy részéről. Korábban volt már erre példa. A támogatást csak úgy kapjuk meg, ha vállaljuk a 

szükséges önerő biztosítását. 

 

Torma Andrea polgármester 

De akkor megint az van, hogy a költségvetésből plusz párszázezret valahonnan el kell venni. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Az önerő mértéke dupla annyi, mint a korábbi években volt, 1000 Ft/erdei m3+áfa helyett 2.000 Ft/erdei m3+áfa, azaz ha a 

teljes mennyiséget kérjük, akkor 108.000 Ft+áfa az önerő és ehhez jön még hozzá a szállítási költség. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Biztos, hogy többet fognak lehúzni az igényelt mennyiségből, mert nincs fa. 

 

Torma Andrea polgármester szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal a módosító indítvánnyal, hogy települési 

önkormányzatok 2023. évi szociális célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó támogatása jogcímen, a Belügyminiszter 

által kiírt pályázat alapján szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó támogatásra 54 m3 mennyiségű tüzifa 

vásárlására nyújtsunk be igényt, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 2 igen szavazattal, 1 nem szavazattal, 2 tartózkodással a módosító indítványt nem fogadta el. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja az előterjesztett 

határozati javaslatot, azzal a módosítással, hogy 40 m3 szociális célú tüzifa vásárláshoz támogatási igényt nyújtunk be és 

biztosítjuk az ehhez szükséges önrészt, 101.600 Ft-ot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület megtárgyalta a szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó állami támogatás igényléséről szóló 

előterjesztést, és 3 igen szavazattal, 2 tartózkodással, ellenszavazat nélkül elfogadta és meghozta a következő 

határozatot: 

 

33/2023. (III.24.) Képviselő-testületi h a t á r o z a t  

 

Bánk Község Önkormányzatának képviselő-testülete úgy dönt, hogy Magyarország 2023. évi 

központi költségvetéséről szóló 2022. évi XXV. törvény 3. melléklet 2.2.1. pontja alapján a 

települési önkormányzatok 2023. évi szociális célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó 

támogatása jogcímen, a belügyminiszter által kiírt pályázat alapján szociális célú tüzelőanyag 
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vásárláshoz kapcsolódó támogatásra 40 m3 mennyiségű tüzifa vásárlására vonatkozóan igényt 

nyújt be.  

A képviselő-testület nyilatkozik, hogy Bánk Község Önkormányzata a rendeletben előírt 

feltételeket vállalja, a szociális célú tüzelőanyagban részesülőtől ellenszolgáltatást nem kér, 

valamint a támogatás igénybevételéhez szükséges 80.000 Ft + áfa önrészt a 2023. évi 

költségvetésben az üzemeltetési anyagok beszerzése, a felmerülő szállítási költségeket a 2023. 

évi költségvetésben az egyéb szolgáltatási kiadások rovaton tervezett keretösszeg terhére 

biztosítja. 

 

Határidő: 2023. 04.28. 

Felelős: polgármester 

 

 

 

7. Napirend Egészségügyi alapellátás (fogorvosi ellátás) finanszírozása 

 

 
Torma Andrea polgármester 

Megkeresett minket a romhányi önkormányzat, hogy járuljunk hozzá a fogorvosi ellátást biztosításához. Eddig nem kellett 

hozzájárulnunk. Nekik is nyilván növekedtek a költségeik, el tudom fogadni, hogy hozzájárulást kérnek, és véleményem 

szerint egy abszolút elfogadható nagyságrendű összeget kérnek ahhoz, hogy a bánki lakosok is ott kapják meg a fogorvosi 

ellátást, úgy, hogy ez egy kötelező önkormányzati feladat, amit feladatátadással a romhányi önkormányzat lát el, helyettünk. 

Van hozzászólás, észrevétel?  

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

fogorvosi ellátással kapcsolatos kiadások finanszírozása érdekében Romhány Község Önkormányzata, mint feladatellátó 

részére a fogorvosi ellátáshoz történő önkormányzati hozzájárulás összegét 30 Ft/fő/hó mértékkel elfogadjuk és elfogadja az 

erről szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon!  

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

 

34/2023. (III.24.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a fogorvosi ellátáshoz 

szükséges önkormányzati hozzájárulás biztosítására vonatkozó, Romhány Község 

Önkormányzata, mint feladatellátó által benyújtott kérelmet. 

A képviselő-testület a fogorvosi ellátással kapcsolatos kiadások finanszírozása érdekében 

Romhány Község Önkormányzata, mint feladatellátó részére a fogorvosi ellátáshoz történő 

önkormányzati hozzájárulás összegét 30 Ft/fő/hó mértékkel elfogadja. 

A képviselő-testület kötelezettséget vállal arra, hogy a fogorvi ellátáshoz nyújtandó 

önkormányzat hozzájárulás összegét az önkormányzat 2023. évi költségvetésében biztosítja. A 

képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a fogorvosi ellátáshoz történő 

hozzájárulására vonatkozó megállapodást megkösse és a tárgyévi január 1-jei bánki állandó 

lakosok létszáma alapján a hozzájárulás összegét az egészségügyi szolgáltatás nyújtására 

jogosult Romhány Község Önkormányzata részére átutalja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

8. Napirend Polgárőr Egyesület Bánk támogatás iránti kérelme 

 

 
Torma Andrea polgármester 

Végre egy olyan napirend, aminek a költségvetésben megvan a fedezete és nem kell sehonnan elvennünk. 
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Ivanics András képviselő  

De a kérelemben miért szerepel 50.000 Ft-tal több? 

 

Torma Andrea polgármester 

350.000 Ft-ot kértek, a költségvetésben csak 300.000 Ft-tal kalkuláltunk, így az én javaslatom - ahogy láttátok az 

előterjesztésben is - 300.000 Ft szerepel támogatásként. Tudom, hogy csak 50.000 Ft-ról van szó, de még csak március van 

és ez már a sokadik tétel lenne, ami nincs betervezve. Így is már több mint 1 milliónál járunk, amiről nem tudjuk, honnan 

lesz rá fedezet. Vagyis meglesz rájuk a fedezet, csak akkor le kell mondanunk más betervezett kiadásról, bizonyos 

fejlesztésekről, mint például a Leveleki Üdülő tűzjelző rendszerének a kiépítéséről, amit már négy éve cipelünk, vagy a 

kistó helyreállítása. Addig nincs baj, amíg nincs tűzeset az Üdülőben, mert ha ne adj Isten egyszer lenne, nagy bajban 

lennénk. Ezért az én javaslatom az, hogy 300.000 Ft-tal támogassuk a Polgárőr Egyesületet. Azt hozzátéve, hogy 

mindenben maximálisan számíthatunk rájuk, teljesítenek mindent, amire megkérjük őket, és az összes rendezvény 

biztosítását levezénylik. Ha ezt meg kellene vennünk külsős cégtől, biztos, hogy többe kerülne, tehát minden köszönet és 

elismerés és tisztelet az övéké. Én azt javaslom, hogy a költségvetésben tervezett 300.000 Ft-ot biztosítsuk a részükre. 

Hozzászólás, vélemény? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Tavaly mennyit kaptak? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ugyanennyit. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy Bánk 

Község Önkormányzata a Polgárőr Egyesület Bánk részére 2023. évben 300.000 forint működési célú támogatást nyújtson, 

és elfogadja az erről szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

35/2023. (III.24.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Polgárőr Egyesület Bánk 2023. évi 

működését, tevékenységét 300.000 Ft címzett támogatással támogatja. 

A támogatás folyósítása utólagos elszámolás mellett a működési kiadások felmerüléséhez 

igazodóan az év során több részletben a támogatott bankszámlájára történő átutalással történik. 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a bánki Polgárőr Egyesülettel a 

támogatási megállapodást megkösse, majd a támogatott részére a megítélt támogatási összeget 

2023. év során átutalja. 

A támogatás felhasználásának határideje: 2023. december 31. 

A támogatás felhasználásának önkormányzat felé történő elszámolásának határideje: 2024. 

február 15. 

 

Határidő: 2023. december 31. 

Felelős: polgármester 

 

 

 

9.Napirend A Magyar Posta megkeresése a postai szolgáltatás átvételére vonatkozóan 

 

 
Torma Andrea polgármester 

Halljuk a híreket is és látjuk, hogy milyen irányba halad a postai szolgáltatás. Feltételezem, hogy ez már annak az előszele, 

hogy újabb postákat zárnának be. Megkeresték az önkormányzatot is, hogy átvennénk-e, illetve tudunk-e ajánlani olyan 

vállalkozást, aki átvenné a postai szolgáltatást. Erről szeretném kérni a véleményeteket. Én úgy gondolom, hogy nekünk 

jelenleg se kapacitásunk, se személyzetünk, se helységünk, se szakismeretünk nincs a postai szolgáltatások biztosításához. 

Nyilván kiképzik azt az embert, aki ezt a feladatot ellátja, de nekünk kellene felügyelni, hiszen a munkáltatói jogok nálunk 

lennének, na meg a felelősség is. Én ettől tartózkodnék. Mondjatok véleményt! Jeleztem a postának, hogy mi nem egy 

átlagos 700 fős település vagyunk, és nem hiszem, hogy ne érné meg fenntartani a bánki postát, mert jelentős az átmenő 
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forgalom és a nyári időszakban különösen nagy az ügyfélforgalom a postán, szinte mindig van ügyfél, még télen is. Bár nem 

reménykedem, hogy lenne hatása a posta döntésére. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én úgy tudom, hogy bérbe akarják adni a postákat, szóval nem az a cél, hogy bezárják. Első körben megkeresik az 

önkormányzatot, vagy helyi vállalkozót, aki üzemeltetné. 

 

Torma Andrea polgármester 

Pont erről szól ez a megkeresés, hogy mi vállaljuk át a postai feladatok ellátását. 

 

Ivanics András képviselő  

Az épület a postáé? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Az is félelmetes, hogy ha bezárják, akkor itt fog tönkre menni az épület a falu közepén. Úgy értelmezem, hogy ha egy 

vállalkozó átvenné a postát, akkor nem postaépületben üzemeltetné a szolgáltatást, hanem a vállalkozónak kellene helyet 

biztosítani hozzá. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Magát az épületet is, amiben a posta van, azt is kiadják. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Nem, nekünk kell a helységet is adni. Az önkormányzatokra és a vállalkozókra is ugyanazok a feltételek vonatkoznak. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

De amúgy van olyan is, hogy a Magyar Posta kiadja így fixen magát a postaépületet is. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Kb. tíz évvel ezelőtt a bánki postát is vállalkozás működtette, de ez a jelenlegi partneri program arról szól, hogy az 

önkormányzatnak vagy a vállalkozónak kell hozzá helyiséget biztosítania. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Azért a díjtételért, ami a tájékoztatóban szerepel, valóban nagyon megérné, nagy hasznunk lenne belőle. Meghatározza a 

minimálbért, de a közterheket nem írta oda mellé. Az ÁFA-t meg be kell fizetni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

És végképp nem gondolkodtatok abban, hogy itt a Vivien vagy bárki el tudná ezt a feladatot vinni? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Itt már senkire nem lehet plusz feladatot tenni. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A Viviennek úgy lehetne még munkát adni, hogy ne is aludjon éjszaka. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Nem, ez senkinek nem fér bele a munkakörébe.  

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Először én úgy olvastam, hogy Ti akarjátok, hogy ez postai feladat itt legyen. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem. A postai szolgáltatás működésének felelősség az önkormányzatra akarják áthárítani. Ha nem vesszük át, majd azt 

tudja mondani a Posta, hogy az önkormányzat nem vállalta, ezért szűnik meg a posta. Nem azt fogja mondani, hogy ők nem 

akarják tovább üzemeltetni, hanem az önkormányzat nem akarta. Egész máshogy hangzik. Tehát ránk is lehet felelősséget 

húzni, hogy miattunk is megszűnik. 
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Hugyecz Enikő képviselő  

És esteleg a Rákosi Marika? Ott nem tudom, hogy most mi történik, de ugye ő ott üzemelteti az üzletet. Megszűnt a másik 

bolt is, mert nyilván nem érte meg neki. Lehet, hogy a Marika örülne valami plusz bevételnek, ha már így is, úgy is otthon 

van és üzemeltet valamit. 

 

Torma Andrea polgármester 

Meg lehet kérdezni. Nyilván az nem a mi döntésünk. Nekünk most arról kell dönteni, hogy mi vállaljuk-e vagy sem a postai 

szolgáltatások biztosítását. Utána, ha van javaslatotok, hogy melyik vállalkozót ajánljuk a Magyar Postának, akkor azt 

továbbítom feléjük és gondolom, majd ők felveszik vele a kapcsolatot. Egyébként is volt ilyen kérése a Magyar Postának, 

hogy ha az önkormányzat nem vállalja, akkor ajánljunk helyi vállalkozót, aki ellátná a postai szolgáltatásokat. Ezt 

megtehetem, hogy javaslom a Marikát, ha ezt Ő szeretné, de ez a mi döntésünktől független. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Akkor ide semmiképp nem akarjátok? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ide nem. Kizárt dolog. Képtelenség. Maximum úgy lehetne, hogy felveszünk rá egy személyt, adunk egy helységet (de 

hol?). Kinézünk egy önkormányzati helységet és oda felveszünk erre a feladatra egy embert, de hogy itt a hivatalban ezt 

képtelenség megcsinálni, az 100%. Nem is illik ide, a hatósági munkához ez a tevékenység, de főként azért, mert itt 

mindenki maximálisan le van terhelve, és ezt minden túlzás nélkül mondom.  

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Én úgy tudom, hogy sokan járnak ide más településekről. Ez egy jól működő posta. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Igen, mert itt legalább van posta. Valahol már nincs. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Ha megszűnik a posta, akkor mozgópostát ajánlanak helyette? Mert a mozgóposta az öregeknek pont megfelelő. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én azt se mondom, hogy ez azt jelenti, hogy meg akarják szüntetni postát, mert ilyen nem hangzott el. Nehogy az menjen ki 

a faluba, hogy meg akarják szüntetni a postát. Nyilván lehetséges, hogy a megkeresés mögött van egy ilyen szándék, vagy 

elképzelés, és szeretnék átadni és nem a saját működésükben tartani, de lehet, hogy ha nincs rá jelentkező, akkor üzemelteti 

tovább a Magyar Posta. Szóval posta-bezárásról nem hangzott el egy szó sem, ne is kezeljük így, ez csak egy feltételezés 

volt.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Sok településen kaptak ilyen megkeresést. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. Lehet, hogy ez csak egy olyan akció, hogy ha száz posta közül tizenöttől „meg tudnak szabadulni”, akkor az már jó. 

Tényleg ne próbáljuk kitalálni a Posta szándékát, azzal foglalkozzunk, amit leírtak.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Sok helyen levennének a munkaórákból, és csak napi hat órában lenne nyitva több posta, mert nincs ember. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy Bánk 

Község Önkormányzata nem vesz részt a Magyar Posta által meghirdetett partner programban, tekintettel arra, hogy az 

Önkormányzat a partneri posta szolgáltatóhely üzemeltetéséhez szükséges személyi és tárgyi feltételeket nem tudja 

biztosítani, kérem, kézfeltartással szavazzon!  

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

36/2023. (III.24.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy nem vesz részt a Magyar 

Posta által meghirdetett partner programban, tekintettel arra, hogy az Önkormányzat a partneri 
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posta (szolgáltatóhely) üzemeltetéséhez szükséges személyi és tárgyi feltételeket nem tudja 

biztosítani. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 
 

 

 

10.Napirend Halley üstökös szobor használatba történő átvétele 

 

 

Torma Andrea polgármester 

Én mindig úgy gondoltam, és erről Tibivel is beszéltünk, hogy a szobor az önkormányzaté. Sajnos ezt szóbeli egyeztetés 

során Halász Zoli nem ismerte el, és ragaszkodott ahhoz, hogy az az Ő tulajdona, amikor megvette az ingatlant, neki azt 

mondta az eladó, hogy az ingatlanhoz tartozik és az övéké. Egyikünk sem tudta bizonyítani, ezért elengedtük ezt a kérdést, 

mivel az Ő területén van, úgy tekintettük, hogy az Övé. Most azonban eladta az ingatlant, ahol a szobor áll, és felajánlotta 

nekünk, hogy vegyük át használatra, kihelyezhetjük közterületre, viszont a tulajdonról nem mond le, azt megtartja. 

Javaslom, hogy vegyük át. Korábban már kértük, hogy adja át, akkor nem akarta. Most ideadja használatra, kihelyezhetjük. 

Erről kellene dönteni. Én azt gondolom, hogy vegyük át, a kérdés, hogy hova helyezzük ki? Van-e erre ötlet, javaslat, 

elképzelés? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ide a térre, a körnek a közepére akartuk, nem? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Nekem a könyvelésben tárgyi eszköz kartonon szerepel 1990. óta. Rétságtól vettük át, amikor önálló település lett Bánk. Az 

a szobor önkormányzati vagyonként ott szerepel a tárgyi eszköz nyilvántartásban. 

 

Torma Andrea polgármester 

Na, ez jó, ez végülis már bizonyíték arra, hogy az önkormányzaté. Akkor mi legyen? Akkor ez a megállapodás így ezzel a 

tartalommal nem megfelelő, mert ha ezt így aláírjuk, azzal elismerjük, hogy az övé és nem az önkormányzaté. De akkor 

miért van az Ő ingatlanán belül, magánterületen? Régi halvány emlékeim szerint ez az üdülő előtt volt a főút mellett, nem 

az udvarban. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Régen minden az államé volt. Amikor ez a Halley üstökös szobor létesült, akkor az az ingatlan a Magyar Állam 

Ásványbányák üdülője volt. Az Állam ide-oda helyezett ki szobrokat, és nem feltétlenül olyan helyre tette, ami biztos, hogy 

állami terület is maradt. Amikor privatizálták az üdülőt, akkor gyakorlatilag az üdülő új tulajdonosa lett a szobor 

tulajdonosa is. 

 

Ivanics András képviselő  

És neki ez ilyen fontos, hogy az övé legyen? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Látod, mert ragaszkodik hozzá. Csak így, hogy nem szóltunk hozzá tíz évig, hogy ott van nála és hozza vissza, akkor most 

ezen pereskedjünk, hogy kié? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Ez egy köztéri alkotás, ami nem önkormányzati területen volt kiállítva. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor azt mondom, hogy ne írjuk alá ezt a megállapodást, megpróbálom megbeszélni vele, hogy a miénk, mert szerepel a 

könyvelésben, hátha elfogadja. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Állami tulajdont nem tudsz elbirtokolni. Ebbe akkor futottunk bele, amikor, a Koháriék volt házánál el lett kerítve a 

vízelvezető árok. Hiába volt elkerítve, az egy vízelvezető árok, ami az önkormányzat tulajdona. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

De az nem íródik át magától az ingatlan nyilvántartásban. Pert kell indítani, és a bíróság állapítja meg az elbirtoklás 

tényének beálltát. 
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Torma Andrea polgármester 

Klári, nekünk van valami bizonylatunk arról, hogy ez a szobor hogyan került oda? Van valami bizonylatunk arról, hogy mi 

alapján került a vagyonkataszterbe? Van valamilyen dokumentumunk, ami alapján a nyilvántartásba bekerült? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Rétságtól vettük át. 

 

Torma Andrea polgármester 

Rétságon kizárt, hogy valami meglegyen. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

A Levéltárat is megkereshetjük. 

 

Torma Andrea polgármester 

És milyen értéken szerepel a nyilvántartásban?  

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Nem egy nagy érték. 

 

Torma Andrea polgármester 

Maradjunk annyiban, hogy ezt a megállapodást ne írjuk alá. Utánajárunk, hogy milyen dokumentumunk van, megkérdezem 

az ügyvédet, jogilag mi a helyzet, és aszerint járunk el. Abban döntsünk, hogy ha átvesszük, hová helyezzük ki. Ez fontos 

lenne, hogy minél előbb elhozzuk, mert nehogy az legyen, hogy átadja az ingatlannal együtt az új tulajdonosnak és attól 

nem fogjuk megkapni. Döntsünk arról, hogy átvesszük és megbíztok engem, hogy a jogi háttér alapján járjunk el, és esetleg 

az alapján kössünk egy megállapodást. És hova helyezzük ki? Van ötlet?  

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Esetleg a Tó utcai játszótér területére? Ott még nincs szobor. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ez régen nem ott volt a tóparti forrás fölött? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Ott is van egy szobor. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ott valami halfej van a forrás fölött.  

 

Torma Andrea polgármester 

Nem ez Halley üstökös című alkotás volt ott régen? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nem, az mindig is ott bányászüdülőnél volt kihelyezve, a temetővel szemben. De ez legalább egy normális alkotás, látszik 

rajta, hogy micsoda. 

 

Torma Andrea polgármester 

Rá van írva, hogy Halley ’86. Akkor most erről se döntsünk ilyen hirtelen, mindenki gondolkodjon rajta. Olyan határozatot 

javaslok elfogadni, hogy a Halley üstökös szobrot átveszi az önkormányzat közterületre történő kihelyezésre és megbíztok 

engem, hogy a szobor átvételének a jogi formáját intézzem.  

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy Laluja 

András szobrászművész által romhányi kőből készített Halley-üstökös Halley ’86 megnevezésű szobrot annak 

önkormányzati területen, méltó helyen történő felállítása céljából Halász Zoltántól átvegyük, és a testület megbíz azzal, 

hogy a szobor átvételének jogi formája tekintetében az ügyvéddel történő egyeztetés alapján eljárjak, kérem, kézfeltartással 

szavazzon!  

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 
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37/2023. (III.24.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a jelenleg a Bánk, Petőfi 

út 77. szám alatti, 112 helyrajzi számú ingatlanon álló, Laluja András szobrászművész által 

romhányi kőből készített Halley-üstökös (Halley ’86) megnevezésű szobrot annak 

önkormányzati területen, méltó helyen történő felállítása céljából Halász Zoltántól átveszi. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy Laluja András szobrászművész által 

készített Halley-üstökös című szobor átvételének jogi formájáról egyeztessen az Önkormányzat 

jogi képviseletét ellátó, megbízott jogásszal, és az alapján az átvételhez szükséges jogi 

dokumentum ügyében eljárjon, a szükséges megállapodást aláírja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

11.Napirend Egyebek 

 

 

Torma Andrea polgármester 

Holnapra van egy meghívásunk Gyügyre, ahol egy nemzetközi olimpiai kvalifikációs gyorsgyalogló versenyt tartanak. 

Magyar versenyzők is lesznek, a magyarok tekintetében – ha jól értettem – ez a verseny nem csak az olimpiai kvalifikáció 

miatt fontos, hanem egyben ez a magyar bajnokság is. Ki az, aki szeretne velem együtt ott lenni ezen a nemzetközi 

versenyen? Én biztos, hogy megyek. Nagyon nagy szeretettel hívnak, várnak minket. Ki csatlakozik hozzám? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én sajnos nem tudok most menni, mi megyünk a csapattal májusban. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, Gabival már beszéltünk erről. Május 27-én lesz a gyügyi fürdő szezonnyitó rendezvénye és arra meghívták a bánki 

focicsapatot egy focimeccsre. Közben kiderült, hogy a Megye I.-ben szereplő csapatnak azon a napon még mérkőzése van. 

A gyügyiek azt kérték, hogy mindegy milyen csapattal – lehet NB III-as kerettag, ifi, öregfiúk stb. – csak menjünk, ők nem 

nézik a játékosigazolásokat. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Akkor inkább egy buli meccsre kell gondolni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ők a saját csapatukkal fognak kiállni. Próbálj meg összeállítani egy csapatot, hogy ki tudjunk állni. Kérték továbbá, hogy 

jelezzük, ott akar-e aludni a csapat, illetve a meccs előtt vagy utána szeretnének-e fürdőzni, mert ilyen felajánlást is kaptunk. 

Nemcsak arról van szó, hogy focizunk egyet, hanem tényleg szeretettel, ellátással várnak minket. Valójában egy 

testvértelepülési kapcsolatot, ilyen együttműködést kezdeményeznek ezzel, illetve úgy tekintetnek ránk, én így érzem. A 

következő gyügyi esemény dátuma július 29. Ez egy nagyszabású egésznapos folklór rendezvény lesz, fellépőkkel, 

kiállításokkal. Ide is szeretettel várnak minket. Én a Manyinak már jeleztem, hogy esetleg be tudnánk-e öltözni népviseletbe 

erre a rendezvényre. Viszont nehezíti a helyzetet, hogy azon a hétvégén, július 30-án, vasárnap lesz Bánkon a nemzetiségi 

találkozó, ezért nehézkes, hogy hogy tudnak kimenni, mit tudnak vállalni, mert még fellépésre is felkértek. A Manyi azt 

mondta, meglátja, kinek milyen energiája fog felszabadulni, hogy állnak az előkészületekkel július 29-ig, belefér-e vagy 

sem a gyügyi program is. Épp ezért gondoltam, hogy a három meghívásból én erre most mindenképpen elmegyek, a 

focicsapat elmegy a májusi rendezvényre, aztán a július 29-ét meglátjuk, bár nagyon jó lenne azon is képviseltetni 

magunkat. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Szóljatok majd előtte, mert nekünk is van ruhánk, ha csak jelképesen is, de meg tudunk jelenni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Elvileg fel is lehetne lépni, három-négy énekkel vagy tánccal.  

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Ott van a szüretis tánc is, ha a Manyi összerakja a csapatot. Csak szóljatok előre, aztán majd meglátjuk. 
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Torma Andrea polgármester 

Rendben. Szóval ezek a meghívásaink vannak Gyügyből. Aztán hogy mi mire tudjuk őket visszahívni, az már megint egy 

másik kérdés, mert nálunk ilyen nagyszabású egész napos események nincsenek. Ezen is gondolkodjatok, mert illene 

visszahívni őket.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A pálya felavatójára meghívhatjuk őket egy nyitó meccsre. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ez egy jó ötlet! Készítünk valami ételt is és megvendégeljük őket. 

2023. április 22-28. között kerül megrendezésre a TeSzedd! országos önkéntes hulladékszedési program, amelyhez mi is 

szeretnénk csatlakozni. Roland keresett meg ez ügyben, hogy regisztráljuk, Ő vállalja, hogy összeszervezi az embereket. 

Összegyűjtjük a falu területén és a bekötő utak mentén a szemetet. Április 11-ig lehet regisztrálni. A program keretében 

biztosítanak hulladékgyűjtő zsákot is, úgyhogy azt most nem nekünk kell megvenni, és el is szállítják az összegyűjtött 

szemetet. 

 

 

A képviselő-testület a további napirendek tárgyalását zárt ülés keretében folytatta. 

 

 

 

 

 

 Torma Andrea Henczné Hekli Bernadett 

 polgármester aljegyző  

 

 

A jegyzőkönyv hiteles. 

 

 

 

Hugyecz Enikő 

képviselő 


